

Partielle Sonnenfinsternis auf dem Jakobshorn erleben



12 Aug 2026 20:18, Jakobshorn

Am 12. August 2026 ist am Jakobshorn bei Sonnenuntergang eine spektakuläre partielle Sonnenfinsternis mit 92 % Bedeckung zu sehen. Das Jakobshorn ist einer der besten Orte, um dieses seltene Ereignis zu beobachten.

Die Wissensstadt Davos und die Davos Klosters Bergbahnen AG laden zu diesem besonderen Erlebnis ein. Forschende des Physikalisch-Meteorologischen Observatoriums Davos (PMOD) kommentieren das Ereignis live.

Programm

- 18:00–19:00 – Ticketverkauf (Talstation Jakobshorn)
- 18:15–19:00 – Sonderfahrt Bergbahn
- **19:25 – Beginn der Finsternis**
- **20:18 – Maximum (92 %)**
- **20:33 – Sonnenuntergang**
- 20:30–21:00 – Talfahrt

Zertifizierte Sonnenfinsternis-Brillen sind erhältlich (begrenzte Anzahl). Durchführung nur bei gutem Wetter.

Sicherheit: Nie ohne zertifizierten Augenschutz direkt in die Sonne schauen.

Experience the Partial Solar Eclipse at Jakobshorn

On 12 August 2026, a spectacular 92% partial solar eclipse will be visible at sunset from Jakobshorn, one of the best places to experience this rare event.

Science City Davos, in cooperation with Davos Klosters Bergbahnen AG, invites everyone to this unique experience. Researchers from the Physikalisch-Meteorologisches Observatorium Davos (PMOD) will provide live scientific commentary throughout the event.

Schedule

- 18:00–19:00 – Ticket office open (Jakobshorn cable car station in Davos Platz)
- 18:15–19:00 – Special uphill gondola service
- **19:25 – Eclipse begins**
- **20:18 – Maximum eclipse (92%)**
- **20:33 – Sunset**
- 20:30–21:00 – Return gondola service

Certified solar viewing glasses will be available (limited supply). The event will take place only in good weather.

Safety: Never look directly at the Sun without certified solar eye protection.